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VERSLAG  
VERGADERING COMMISSIE 4  

van donderdag 26 januari 2012 om 19:30 uur 

 
Aanwezig:  
Bax Bas - voorzitter 
Hermans Luc, Gevers Dimitri - schepenen 
Der Kinderen Annemie, Van Tornout An, Debondt Luc, Calis Clara, Bockx Greet, Maes Jan, Reniers Peter, Diels 
Vincent, Driesen Godelieve – raadsleden 
Machielsen Marc – diensthoofd milieu 
Van Hees Stan – diensthoofd jeugd 
Voorthuijzen David – consulent burgerzaken 
Van den Eynde Caroline – commissiesecretaris 
Moelans Paul, Versmissen Tom, Grooten Eddy, Van Nooten Jef, Kerkab Abdel – burgers 
Verheijen Toon - pers 
 
Verontschuldigd:  
Decoster Renaat - raadslid 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Marc Machielsen werkt het verslag verder af. Dit wordt op de volgende commissie ter goedkeuring voorgelegd.  
 
Toelichting visitatiecommissie stedenfonds 
Dimitri Gevers licht het visitatierapport toe d.m.v. een powerpointpresentatie (zie bijlage). Het volledige rapport 
werd al naar alle raadsleden gestuurd.  
 
De Vlaamse overheid sluit met elke centrumstad een meerjarige beleidsovereenkomst af waarin staat waarvoor de 
stad de middelen van het stedenfonds zal aanwenden en wat ze hiermee wil realiseren. In het voorjaar van 2011 
vond er in de 13 centrumsteden een visitatie plaats die door een externe commissie werd uitgevoerd. Deze visitatie 
was gericht op een half-wegevaluatie van de beleidsovereenkomst voor de periode 2008-2013.  
 
Algemeen kan besloten worden dat er tegenover het vorige visitatierapport merkbaar vooruitgang werd geboekt  op 
vlak van wonen en kindvriendelijkheid. Turnhout verdient zelfs een Vlaamse uitstraling als het om 
kindvriendelijkheid gaat. Op vlak van strategische organisatie is er nog ruimte voor verdere groei. 

Greet Bockx en Vincent Diels vragen hoe de aanbevelingen van de visitatiecommissie zullen opgevolgd worden. 
Kunnen concrete acties op een volgende commissie besproken worden? Dimitri Gevers beaamt dit, 
des te sneller, des te beter. Stan Van Hees antwoordt dat wat het luik kindvriendelijkheid betreft, er binnen 
enkele maanden een actieplan op de commissie kan voorgesteld worden. D.i. ook met de bedoeling om 
kindvriendelijkheid in de nieuwe beheers- en beleidscyclus op te nemen. Wat goed is voor kinderen is nl. ook 
goed voor de andere inwoners. Dimitri Gevers voegt er nog aan toe dat in de beleidsovereenkomst vanaf 2013 
het accent best opnieuw op wonen kan gelegd worden, om verder te bouwen op de resultaten die in deze 
beleidsperiode werden geboekt.   
 
Toelichting vreemdelingenproblematiek 
David Voorthuijzen licht de vreemdelingenproblematiek in Turnhout toe d.m.v. een powerpointpresentatie (zie 
bijlage). De problematiek werd d.m.v. cijfermateriaal geschetst, ook werden de acties die hieromtrent werden 
genomen toegelicht (in overleg met het OCMW, kabinet migratie en Antwerpen) en de resultaten ervan.  
 
Luc Debondt vraagt hoe vaak het gebeurt dat EU-migranten na zes maanden een E-kaart krijgen door een 
laattijdige reactie van de Dienst Vreemdelingenzaken? David Voorthuijzen is niet op de hoogte van deze cijfers. De 
dienst burgerzaken probeert hierop te anticiperen door de Dienst Vreemdelingenzaken regelmatig op te bellen. Eén 
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collega houdt zich hier BackOffice bijna continu mee bezig. De Dienst Vreemdelingenzaken heeft ook nog wel de 
mogelijkheid om de E-kaart achteraf in te trekken.  
 
Jan Maes vraagt of de stad zelf in Dimona kan controleren of een EU-migrant nog aan het werk is na verblijfsrecht 
verworven te hebben. Luc Hermans antwoordt dat dit niet mogelijk is, tenzij de stad werkgever is. David 
Voorthuijzen voegt hieraan toe dat zij wel de werkgever kunnen contacteren. Ook de vreemdelingenpolitie voert 
controles uit. Bij misbruik, contacteren zij de Dienst Vreemdelingenzaken. Jan Maes vraagt vervolgens of er een 
overzicht van misbruiken is. David Voorthuijzen kan geen concrete cijfers voorleggen. Onlangs hebben zij wel een 
e-mail van de Nederlandse fraudebestrijding ontvangen om een situatie van misbruik te melden.  
 
Vincent Diels vraagt of er al beweging is om een centraal register met geweigerde schijnhuwelijken op te richten. 
Luc Hermans antwoordt dat de Dienst Vreemdelingenzaken over een soort van databank beschikt op basis van 
meldingen van gemeentes (dus niet bevestigd door het parket). Je kan hen hiervoor contacteren.  
 
Abdel Kerkab informeert of er een tolk kan aangevraagd worden bij een interview om een mogelijks schijnhuwelijk 
te achterhalen. Luc Hermans antwoordt dat –indien nodig- er samengewerkt wordt met de sociale tolkendienst. 
 
Luc Hermans haalt het volgende pijnpunt nog aan: indien een vreemdeling met een EU-burger samenwoont, kan 
hij/zij na twee jaar verblijfsrecht in België verkrijgen. Daarom kiezen de meeste koppels niet meer voor een huwelijk 
(en bijhorende strikte procedures). Een samenwonend koppel kan wel voor de rechtbank gedaagd worden voor 
verstoring van de openbare orde. Maar het is zeer moeilijk om aan te tonen dat zij niet wettelijk samenwonen. Paul 
Moelans vraagt hoe dit in Antwerpen wordt aangepakt. Luc Hermans herhaalt dat er geen enkel wettelijk kader is 
om tegen misbruik op te treden. Hopelijk wordt dit in de nieuwe richtlijnen van de federale regering opgenomen. Jan 
Maes vraagt hoe dit in andere landen geregeld wordt. David Voorthuijzen antwoordt dat dit op Europees niveau 
geregeld werd. Luc Hermans voegt toe dat er daarom nood is aan duidelijkheid, controle en samenwerking. Dimitri 
Gevers vraagt of de termijn van twee jaar Europese of Belgische wetgeving is. Dit is Belgische wetgeving (om 
holebikoppels gelijke rechten te geven). 
 
David Voorthuijzen pleit vervolgens voor een digitaal klassement op de dienst burgerzaken. De stedelijke 
werkgroep digitaal gaat een lastenboek voor alle diensten uitschrijven maar dit zal nog een tijdje duren. 
 
Jan Maes vraagt hoeveel vreemdelingen er op dit moment in Turnhout wonen en welke de meest voorkomende 
nationaliteiten zijn. David Voorthuijzen antwoordt dat zij 12% deel uitmaken van de bevolking. In absolute cijfers zijn 
dit 5.100 vreemdelingen die in het vreemdelingenregister zijn ingeschreven. Wat de nationaliteiten betreft, verwijst 
Bart Voorthuijzen naar slide 54 van zijn powerpointpresentatie.  
 
Abdel Kerkab vraagt of de dienst burgerzaken een zicht heeft op de origine van de vreemdelingen. David 
Voorthuijzen antwoordt negatief. Bas Bax vraagt of de nieuwe Belgen er kunnen uitgehaald worden. David 
Voorthuijzen antwoordt dat dit mogelijk is met het HOSPES-systeem.  
 
Jan Maes merkt op dat er veel zwartafrikanen op het gelijkvloers van stadskantoor Blairon en in het straatbeeld 
aanwezig zijn. David Voorthuijzen bevestigt dat er een toename van Surinamers is. Bas Bax vermoedt dat de 
nabijheid van asielcentra hiervan een mogelijke oorzaak is. Abdel Kerkab bevestigt dat de inwoners zich storen aan 
de sterkere aanwezigheid van vreemdelingen in het straatbeeld. 
 
Paul Moelans vraagt of de vreemdelingenpolitie vaak controles uitvoert. Vincent Diels vraagt of deze controles aan 
‘kritieke plaatsen’ gelinkt worden. David Voorthuijzen is hiervan niet op de hoogte, dit zou aan de politie moeten 
gevraagd worden. De vreemdelingenpolitie kan wel informatie naar de Dienst Vreemdelingenzaken doorsturen. 
Marc Machielsen antwoordt dat als er klachten van overlast in horecazaken zijn, de politie er een controle doet. 
Momenteel is er een trend van snel wisselde uitbaters van cafés. Vincent Diels verwijst ook naar de politieacties 
gericht naar allochtonen van Antwerpen, Mechelen, … die het te bont maakten in de cafés op de Grote Markt.  
 
Jan Maes vraagt tenslotte welke de grootste pijnpunten zijn. David Voorthuijzen haalt de betere opvolging door de 
Dienst Vreemdelingenzaken en de Belgenroute aan.  
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Toelichting krijtlijnen toekomstige exploitatie nieuwe fuifzaal 
Dimitri Gevers licht dit punt kort toe. Het college van burgemeester en schepenen heeft een principieel besluit 
genomen m.b.t. de krachtlijnen van de exploitatie van de nieuwe fuifzaal. Deze krachtlijnen moeten de komende 
weken met het AGB besproken en verder uitgewerkt worden (vergadering op 15 februari). Dit zou uiteindelijk 
moeten resulteren in een samenwerkingsovereenkomst tussen het AGB en vzw JeP. Omwille van tijdsgebrek, 
wordt dit punt naar de volgende commissie uitgesteld. Alle aanwezige commissieleden hebben de nota reeds 
ontvangen. 
 
Agenda voor gemeenteraad 
Rooilijn Linieweg 
Werd op de vorige commissie besproken. 
 
Samenwerkingsovereenkomst tussen stadsbestuur en vzw Jeugdprogrammatie 
Wordt naar de gemeenteraad van maart uitgesteld. Stan Van Hees licht toe. Er zijn geen fundamentele wijzigingen. 
De overeenkomst heeft een duur van twee jaar omwille van de sperperiode door de gemeenteraadsverkiezingen 
(cfr. gemeentedecreet, regelgeving voor erkende extern verzelfstandigde agentschappen). De subsidie wordt dit 
jaar eenmalig verhoogd met € 12.500 voor de organisatie van Hert infarct, een driedaags muziekevenement in het 
kader van Turnhout 2012. De financiële afbakening tussen de verschillende deelwerkingen verdwijnt, behalve voor 
de subsidies voor investeringswerken aan jeugdlokalen omwille van de geoormerkte subsidie van de Vlaamse 
overheid.  
 
Agendapunten uit het college 
Ophaling huisvuil 
Luc Hermans verwijst naar de klacht van Sita m.b.t. de verkeersopstoppingen tijdens de huisvuilomhaling ’s 
morgens. Sita heeft zelf voorgesteld om het huisvuil in de volgende centrumstraten ’s avonds op te halen: 
Steenweg op Antwerpen, de Merodelei, Stationstraat, Spoorwegstraat, Gasthuisstraat, Warandestraat,  Zegeplein, 
Grote Markt, Patersstraat, Otterstraat, Steenweg op Mol, Herentalsstraat, Graatakker en Korte Gasthuisstraat. Dit 
brengt geen meerkost met zich mee. Dit is ook enkel voor de ophaling van het huisvuil, voor papier is men 
afhankelijk van IOK.  
 
Peter Reniers haalt het voorbeeld van verzamelplaatsen in moeilijk bereikbare straten aan (cfr. Driezenstraat). Luc 
Hermans weet dat dit in enkele straten gebeurt, maar dit is op initiatief van de straatwerking. Bas Bax vraagt of er 
rekening gehouden werd met de schoolomgevingen? Luc Hermans antwoordt dat juist daarom deze maatregel 
werd voorgesteld. 
 
Varia 
Ontmoetingsmoment Veldekenshoeve 
Op zondag 29 januari tussen 13 en 17 uur worden de plannen voor deze stadsboerderij toegelicht aan het grote 
publiek. 
 
Personeel containerpark 
Peter Reniers vraagt of de examenresultaten van het personeel van het containerpark al bekend zijn. Luc Hermans 
wil dit verder toelichten in gesloten zitting. 
 
Bomenkap Koeybleukenloop 
Bas Bax en Peter Reniers informeren naar de plannen hieromtrent. Luc Hermans bevestigt dat de bewoners tijdens 
de informatieavond een aantal argumenten tegen de bomenkap hebben geformuleerd. Ze vrezen dat –als de 
bomen verdwijnen- de treinreizigers in hun tuin kunnen binnenkijken door de lagere ligging tegenover de 
treinbedding. Ook verdwijnt de buffer voor de KMO-zone. Zij stelden voor om de gracht aan de andere kant van de 
spoorweg te leggen. Marc Machielsen antwoordt dat in dit geval er een ondertunneling van het spoor moet gemaakt 
worden en dit een meerkost van € 200.000 met zich meebrengt. Bovendien wil de NMBS ook al een lange tijd de 
bomen rooien omwille van de veiligheid. Alle alternatieven worden verder bekeken. Wordt nog vervolgd. 
 
Laatste 100 dagenfuif 
Vincent Diels vraagt waarom de laatste 100 dagenfuif dit jaar op Turnova doorgaat, rekening houdend met de 
klachten van de buurtbewoners tijdens de nacht van de jeugdbeweging die er enkele jaren geleden doorging. Stan 



Verslag vergadering Commissie 4 van  26 januari 2012 4 / 4 

Van Hees en Caroline Van den Eynde antwoorden dat de parking Stadspark, de locatie van de laatste 100 
dagenfuif van de voorbije jaren, als randparking voor de festiviteiten van Turnhout 2012 beschikbaar moet blijven. 
De buurtbewoners zullen vooraf goed geïnformeerd worden door een algemene bewonersbrief (werd vorige week 
verstuurd), een bewonersvergadering die op 2 februari doorgaat en een gedetailleerde brief die achteraf naar alle 
buurtbewoners wordt gestuurd. Ook zal er een goede spreiding van de boxen in de tent zijn. De boxen worden 
tevens naar de dansvloer gericht. Er wordt een geluidsnorm van maximum 95 dB opgelegd. De geluidsbegrenzer 
gaat –na een controle van de milieupolitie- verzegeld worden. Tijdens de fuif zullen er ook regelmatig 
geluidsmetingen uitgevoerd worden. Tenslotte gaat een politieteam op Turnova en in de onmiddellijke omgeving 
patrouilleren. 
 
 
 
 
Caroline Van den Eynde   
commissiesecretaris  


